



EMBASSY OF  
THE PEOPLE'S DEMOCRATIC REPUBLIC OF ALGERIA  
KUALA LUMPUR

سفارة  
الجمهورية الجزائرية الديمقراطية الشعبية  
كوالالمبور

## إعلان

في إطار برنامج الحكومة الرامي الى تحديث و رقمنة الإدارة العموميّة، تنهي سفارة الجزائر بكوالالمبور الى كافة أعضاء الجالية الجزائرية المقيمة بماليزيا، تايلاندا والفلبين و المسجلين لدى مصالحها القنصلية، أنّه تمّ وضع إجراء جديد لاستصدار شهادة الكفاءة الخاصة برخصة السياقة الصادرة في الجزائر من طرف المواطنين القاطنين بالخارج. هذا الإجراء المماثل للطلب الالكتروني لشهادة الميلاد الخاصة S12 يمكّن كل مواطن من إيداع طلبه لهذه الشهادة، عبر العنوان الالكتروني التالي:

<http://capacitepc.interieur.gov.dz>

تتكفل السفارة فيما بعد بإصدار هذه الوثيقة وتسليمها لصاحبها.

للحصول على شهادة الكفاءة ، ينبغي على طالبها أن يكون حائزا على رخصة سياقة جزائرية سارية المفعول، وأن يكون مقيما في بلد أجنبي .

يتم طلب وإصدار هذه الشهادة وفقا للإجراءات التالية :

- 1 . إنشاء حساب على الموقع الالكتروني لوزارة الداخلية والجماعات المحلية وتهيئة الاقليم.
- 2 . بمجرد تفعيل الحساب ، يمكن للمعني إدراج طلبه من خلال ملء استمارة الكترونية .
- 3 . يتم استقبال الطلب في حينه ، من طرف ولاية إصدار رخصة السياقة ، والتي تتكفل بمعالجته ، بعد التأكد من المعلومات الواردة في الاستمارة ، وهذا بالاطلاع على البطاقة لرخص السياقة .
- 4 . تنجز شهادة الكفاءة ، ويتم إرسالها الكترونيا للمركز الدبلوماسي أو القنصلي المحدد من طرف الطالب لاستلام وثيقته .
- 5 . تصدر شهادة الكفاءة ويتم إمضاءها من طرف مصالح السفارة .
- 6 . عند الاستلام، على الطالب ان يقدّم وصل الطلب مطبوعا أو منزلا على جهاز الكتروني، وعليه إثبات هويته وإقامته .



EMBASSY OF  
THE PEOPLE'S DEMOCRATIC REPUBLIC OF ALGERIA  
KUALA LUMPUR

سفارة  
الجمهورية الجزائرية الديمقراطية الشعبية  
كوالا لمبور

## COMMUNIQUE

As part of the Government program aiming at modernizing and digitalizing public administration, the Embassy of Algeria in Kuala Lumpur has the honour to inform the Algerian community residing in Malaysia, Thailand and Philippines, who are registered at its consular section, that a new procedure has come into force for the issuance of the Driving Qualification Certificate of Competency, applied for by our fellow countrymen living abroad.

This application, similar to the online application for the 12S Birth Certificate, allows nationals to fill their application for the Driving Qualification Certificate of Competency, via the Link <http://capacitepc.interieur.gov.dz>

Latter, the document will be issued to applicants by the Embassy.

**To apply for the Driving Qualification Certificate of Competency, the applicant must be holder of valid Algerian driving license, and residing in a foreign country. The procedure to apply and retrieve it is as follows:**

1. Creation of an account on the website of the Ministry of Interior, Local Collectivises and Territorial Planning;
2. Once the account activated, the applicant can file his application via a digital form;
3. The application is instantly received by the Wilaya that issued the driving license, which processes it immediately, after data verification;
4. This certificate is then generated and digitally transmitted to the diplomatic or consular missions indicated by the applicant for the collection of his document;
5. This certificate is edited and signed by the embassy's consular services;
6. On collection, the applicant shall present the application receipt printed or downloaded on an electronic support and shall give prove of his identity and residence status.